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Írásbeli választ igénylő kérdés

Dr. Kövér László úrna k
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésrő l szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42 .
§ (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló 46/1994. (IX.30.) OGY határozat 91 . § (1 )
bekezdése alapján „Miért támogatja a csomag-ajánlattev ő cégek helyzetbe hozását az állam az
egészségügyi fejlesztésekhez kapcsolódó közbeszerzéseknél?” címmel írásbeli választ igénylő kérdést
kívánok benyújtani Balog Zoltán emberi erőforrások miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az 59/2011 . (IV. 12.) Korm. rendelet alapján a Gyógyszerészeti és Egészségügyi Min őség- és
Szervezetfejlesztési Intézet az egészségügyért felel ős miniszter irányítása alatt álló központi hivatal ,
melynek – többek között – feladata :

• az egészségügyi minőségfejlesztési feladatok koordinálása, szakmai irányítás a
• koordinálni az egészségügyi ellátás feletti szakfelügyeletet
• az egészségügyi szolgáltatók orvostechnikai, technológiai beruházásaival, az orvostechnika é s

technológia üzemeltetésével kapcsolatosan szakért ői tevékenységet és szakmai támogatást nyújtani
• ellátni az egészségpolitika kialakításához és a döntés-el őkészítéshez szükséges, valamint a

támogatási forrásokból megvalósuló fejlesztések lebonyolításával kapcsolatos feladatokat

A közelmúltban lezajlott és jelenleg is futó, uniós finanszírozásból megvalósuló Regionális Operatí v
Programok, illetve Társadalmi Infrastruktúra Operatív Programokon keresztül több tízmilliárd forin t
közpénz kerül(t) elköltésre orvostechnikai eszközökre, technológiai fejlesztésekre.

Ezeken a közbeszerzéseken - mint általános trend megfigyelhető -, hogy nem a tényleges piaci
versenyhelyzetet figyelembe vevő , hanem önkényesen összeállított csomagokat, csomagrészeket képeznek a
kórházak, melyeken a hazai gyártók, forgalmazók – beleértve a legnagyobb multinacionális cégeket is – ne m
tudnak közvetlenül versenyezni .



Ezeket a több százmilliós, milliárdos közbeszerzéseket olyan – gyakran frissen alapított – cégek nyerik meg ,
melyek a forgalmazóktól összeválogatják a legjobb ajánlatokat, és maguk rakják zsebre azt a hasznot ,
melyet valódi, széleskörű verseny esetén a kórházak érhetnének el . Szinte elvétve fordul csak el ő olyan
közbeszerzés, melyen ne a kórház által eredetileg becsült érték közelében szerződne le a nyertes ajánlattev ő .

Érthetetlen az is, hogy miért támogat az Ön minisztériuma olyan közbeszerzési gyakorlatot, mely – az alább i
példa szerint – nemcsak a szállítókat hagyhatja kifizetetlenül, de az állam a neki járó jogos adóbevételekt ő l
is elesik.

Az Opten céginformációs adatbázisának 2012 . október 10-i adatai szerint a Gerontex-MED Kft . 2010-es
alapítását követő évben 1,2 milliárd forintos árbevételt ért el – els ősorban egészségügyi közbeszerzéseken
nyertes fővállalkozóként –, majd idén nyáron már NAV és egyéb szállítói végrehajtási eljárás alá került . A
cég által felhalmozott adó és szállítói tartozás meghaladja a félmilliárd forintot piaci források szerint, é s
behajtására tett intézkedések reménytelennek tűnnek .

Úgy tudjuk, hogy a hatályos Közbeszerzési törvény kifejezetten el őírja a minél szélesebb körben részekre
bontott ajánlattételi kötelezettséget, amivel egyrészt a gyártók, forgalmazók közvetlen indulását lehetn e
biztosítani, lehetővé téve nemcsak a széleskörű árverseny kibontakozását, hanem elkerülhető lenne a fent i
szerencselovagok helyzetbe hozása is .

Kérdezem tisztelt Miniszter Urat, milyen konkrét intézkedéseket kíván foganatosítani a jelenlegi, és a z
elkövetkező orvostechnikai tárgyú közbeszerzéseken, hogy beindulhasson a valós verseny, é s
megvalósulhasson a közpénzek hatékony felhasználása?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2012 . november 5 .
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